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BRM.0012.3.5.2017 

 

Protokół Nr 30/17 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu 

w dniach 23 i 30 sierpnia 2017 r. 

Ad 1.  

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum  

oraz, że obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej  

6 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Artur Maruszczak – I zastępca prezydenta miasta ds. gospodarki przestrzennej 

i inwestycyjno-remontowej; 

2. Wojciech Jagiełło – II zastępca prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych; 

3. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania; 

4. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Planowania Przestrzennego; 

5. Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa; 

6. Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej; 

7. Marek Paneth – architekt miejski; 

8. Leszek Dulęba – radca prawny; 

9. Anna Zielińska – prezes oddziału ZNP w Kędzierzynie-Koźlu; 

10. Edward Haduch i Marcin Kopytko – przedstawiciele stowarzyszenia Blechhammer-1944. 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca komisji  Katarzyna Dysarz przedstawiła proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 29 z dnia 23 czerwca 2017 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 Maja 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód.  
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9.  Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2017/2018 – 

temat wynika z planu pracy komisji.  

10.  Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2017/2018, w tym liczba nowo 

utworzonych oddziałów – temat wynika z planu pracy komisji.  

11.  Opinia komisji do wniosku Fundacji Wychowanie dla Pokoju na przeprowadzenie 

zadania pod nazwą ,,Montessori wiem o co chodzi!”. 

12. Sprawy bieżące. 

a) Kontynuacja tematu: 

informacja dotycząca aktualnej sytuacji dot. proponowanej treści tablicy upamiętniającej 

postać Teresy Haremzy.* 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że wpłynął projekt uchwały  

w sprawie nadania nowych nazw ulic, stanowiący inicjatywę uchwałodawczą radnego 

Michała Nowaka. Przewodnicząca komisji zaproponowała uzupełnienie porządku obrad 

o ten projekt, który zostanie omówiony w punkcie 13, zaproponowała również zmianę 
kolejności omawiana punktów posiedzenia.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie zmieniony porządek 

obrad.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej stosunkiem głosów:  

6 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się” przyjęła do realizacji uzupełniony porządek obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach przestawia się następująco: 

3. Przyjęcie protokołu nr 29 z dnia 23 czerwca 2017 r. 

4. Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2017/2018 – 

temat wynika z planu pracy komisji.  

5.  Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2017/2018, w tym liczba nowo 

utworzonych oddziałów – temat wynika z planu pracy komisji.  

6.  Opinia komisji do wniosku Fundacji Wychowanie dla Pokoju na przeprowadzenie 

zadania pod nazwą ,,Montessori wiem o co chodzi!”. 

7. Kontynuacja tematu: 

informacja dotycząca aktualnej sytuacji dot. proponowanej treści tablicy 

upamiętniającej postać Teresy Haremzy. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 

Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice.  
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12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowych nazw ulic – inicjatywa 

uchwałodawcza radnego Michała Nowaka. 

14. Sprawy bieżące. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2017/2018 - temat 

wynika z planu pracy komisji (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że wszystkie placówki są 
przygotowane do przyjęcia uczniów. Wszystkie zaplanowane remonty zostały wykonane. W 

jednej szkole należy jeszcze doposażyć pracownię chemiczną. Należy również zmienić arkusz 

szkolny od 1 września br. po otrzymaniu zgody z kuratorium i związków zawodowych.  

 

Katarzyna Dysarz zapytała jakie kwoty wydano na remonty i inwestycje. 

 

Wojciech Jagiełło poinformował, że została wydana kwota 3 264 000 zł. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zapoznała się i przyjęła do wiadomości 

informację o stanie przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2017/2018. 

 

Ad 4. 

Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2017/2018, w tym liczba nowo 

utworzonych oddziałów – temat wynika z planu pracy komisji (informacja stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie. 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił, że nie zwiększyła się ilość dzieci w 

naszym regionie, lecz gmina przygotowała się do tej sytuacji. 

 

Bożena Jankowska, kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania, poinformowała, że 

w przedszkolach zostało tylko kilka wolnych miejsc. Dodała, że elektroniczny system 

rekrutacji do szkół i przedszkoli sprawdził się bardzo dobrze. Wszystkie dzieci mają 
zapewnione miejsca w przedszkolu i szkole. 

 

Przemysław Pawlik zapytał, ilu nauczycieli straciło pracę w wyniku reformy oświaty.  

 

Bożena Jankowska poinformowała, że żaden nauczyciel nie stracił pracy. W związku  

z reformą oświaty w Kędzierzynie-Koźlu wielu nauczycielom ograniczono etaty. Dwóm 

nauczycielom nie przedłużono umowy zawartej na czas określony. Również w tym roku nikt 

z pracowników obsługi nie stracił pracy. 
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Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że w związku z reformą oświaty za dwa lata wielu nauczycieli 

straci pracę. 
 

Anna Zielińska, prezes oddziału ZNP w Kędzierzynie-Koźlu, poinformowała, że dzięki 

polityce gminy i związków zawodowych tylko dwóm nauczycielom nie przedłużono umowy 

zawartej na czas określony. Podziękowała za owocną współpracę.  
  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zapoznała się i przyjęła do wiadomości 

informację o wynikach naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2017/2018, w tym liczbę 

nowo utworzonych oddziałów. 

 

Ad 5. 

Opinia komisji do wniosku Fundacji Wychowanie dla Pokoju na przeprowadzenie zadania 

pod nazwą ,,Montessori wiem o co chodzi!" (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił, że stanowisko prezydenta miasta do 

przedstawionego wniosku jest negatywne. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała wniosek pod głosowanie. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej stosunkiem głosów: 

2 głosy ,,za”, 

1 głos ,,przeciw”, 

3 głosy ,,wstrzymujące się”, 

udzieliła poparcia wnioskowi. 

 

Członkowie komisji podjęli dyskusję, czy wynik głosowania oznacza udzielenie poparcia 

wnioskowi, czy akceptację stanowiska prezydent miasta. Wobec zaistniałych wątpliwości, 

przewodnicząca komisji ponownie poddała pod głosowanie wniosek Fundacji Wychowanie 

dla Pokoju na przeprowadzenie zadania pod nazwą ,,Montessori wiem o co chodzi!”. 

Nastąpiła reasumpcja głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej stosunkiem głosów: 

3 głosy ,,za”, 

2 głosy ,,przeciw”, 

1 głos ,,wstrzymujący się”, 

udzieliła poparcia oraz rekomenduje realizację wniosku Fundacji Wychowanie dla Pokoju 

na przeprowadzenie zadania pod nazwą ,,Montessori wiem o co chodzi!” 

,,za” byli Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Michał Nowak, 

,,przeciw” byli Elżbieta Setnicka, Przemysław Pawlik, 

,,wstrzymujący się” Andrzej Kopacki. 

 

Ad 6. 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020” (projekt uchwały stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie. 

 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli również przedstawiciele stowarzyszenia  

Blechhammer-1944 Edward Haduch i Marcin Kopytko, którzy zabrali głos w dyskusji. Na 

wszystkie zadane pytania odpowiedzi udzielili architekt miejski Marek Paneth, kierownik 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata Jarosz-

Wojtarowicz oraz zastępca prezydenta miasta Wojciech Jagiełło. W dyskusji wzięli udział 

również wszyscy członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 

 

Michał Nowak zapytał o wnioskowane przez niego wydanie monografii Twierdzy Koźle,  

na jakim jest etapie. 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił, że dyrektor Muzeum Ziemi 

Kozielskiej zobowiązał się do wykonania monografii Twierdzy Koźle. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle 

na lata 2017-2020”. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020”. 

,,za" byli Agnieszka Iłowska, Katarzyna Dysarz, Michał Nowak, Elżbieta Setnicka, 

Przemysław Pawlik, Andrzej Kopacki.  

 

Ad 7. 

Kontynuacja tematu: informacja dotycząca aktualnej sytuacji dot. proponowanej treści 

upamiętniającej postać Teresy Haremzy. 

 

Radny Michał Nowak poinformował, że wiążącą odpowiedź dot. proponowanej treści tablicy 

upamiętniającej postać Teresy Haremzy w uzgodnieniu z rodziną zmarłej artystki przekaże w 

czasie drugiej części posiedzenia Komisji, która odbędzie się w przerwie obrad najbliższej 

Sesji Rady Miasta w dniu 31.08.br.  

 

Ad 8. 

Przyjęcie Protokołu nr 29 z dnia 23 czerwca 2017 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że protokół został wysłany 

wszystkim radnym pocztą elektroniczną. Radna poprawiła drobne literówki, nikt z członków 

komisji nie wniósł uwag, wobec powyższego poddała pod głosowanie protokół nr 29 z dnia 

23 czerwca 2017 r. 
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Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej przyjęła protokół nr 29 (przez aklamację). 

 

Ad 9. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 Maja 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście (projekt uchwały stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że radni otrzymali projekt 

uchwały wraz z pełnym uzasadnieniem przygotowane przez Prezydent Miasta z propozycjami 

nazw ulic. Również radny Michał Nowak przedstawił inicjatywę uchwałodawczą w sprawie 

nadania nowych nazw ulic. Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz dokonała porównania 

przedstawionych dwóch projektów uchwał.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że w projekcie uchwały  

w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-

Koźlu na osiedlu Śródmieście prezydent miasta proponuje zachowanie nazwy 9 Maja, z 

uzasadnieniem odnoszącym się do 9 Maja jako Dnia Europy. Rada osiedla pozytywnie 

opiniuje takie rozwiązanie. Również radny Michał Nowak w przedstawionej inicjatywie 

uchwałodawczej popiera nowe uzasadnienie dla ulicy 9 Maja.  

Co do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów, przewodnicząca komisji Katarzyna 

Dysarz wyjaśniła, że prezydent miasta zaproponowała nową nazwę ulicy „Górnośląska”. 

Przewodnicząca dodała, że rada osiedla jest przeciwko zmianie nazwy tej ulicy i proponuje 

pozostawienie nazwy ulicy Wieczorka. Opinia rady osiedla jest nie wiążąca. Natomiast radny 

Michał Nowak proponuje nazwę „Pawła Cymsa”. 

Odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków zlokalizowanej 

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz 

wyjaśniła, że prezydent miasta, rada osiedla oraz radny Michał Nowak proponują jedną 
nazwę „Zielna”.  

Co do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód, prezydent miasta proponuje nazwę 
„Ułańska”, natomiast mieszkańcy ulicy proponują nazwę „Koszarowa” i taka jest w projekcie 

radnego Michała Nowaka. Rada osiedla proponuje nazwę związaną z wojskowością. 
W związku z przedstawioną inicjatywą uchwałodawczą radnego Michała Nowaka w sprawie 

zmiany nazwy ul. Pionierów, przewodnicząca komisji poinformowała, że nie wie co ma w tej 

sytuacji zrobić, skoro przez prezydent miasta taki projekt uchwały nie został przedstawiony. 

 

Radny Michał Nowak przedstawił uzasadnienie do swojej inicjatywy uchwałodawczej w 

sprawie zmiany nazwy ulic. Wyjaśnił, że należy się dostosować do wytycznych Instytutu 

Pamięci Narodowej. Radny poprosił o poddanie pod głosowanie tylko jego projektu uchwały, 

zawierającego zmianę nazwy dla czterech ulic. W swojej propozycji dostosował się próśb 

mieszkańców. Co do ulicy Dąbrowszczaków, radny Tomasz Scheller przeprowadził 

konsultacje i mieszkańcy tej ulicy jednoznacznie popierają nazwę „Zielna”. Co do ulicy 

Lucjana Szenwalda rada osiedla nie zaproponowała konkretnej nazwy, jedynie 

zaproponowała by była ona związaną z wojskowością. Radny wysłał pismo do mieszkańców 



 7

ulicy Szenwalda i spotkał się z niektórymi z nich osobiście. Wszyscy mieszkańcy tej ulicy 

podpisali się pod pismem popierającym nazwę „Koszarowa”. Uważa, że jest to dobry pomysł. 

Co do ulicy 9 Maja radny uważa, że Instytut Pamięci Narodowej nie będzie kwestionował 

przedstawionego rozwiązania. W opinii prawnej poinformowano nas, że wojewoda 

warmińsko-mazurski wydał rozstrzygnięcie nadzorcze argumentując, że sama zmiana 

uzasadnienia nazwy ulicy jest obejściem ustawy. Jest to jednak inna sytuacja, tamta uchwała 

w gminie Kruklanki została niechlujnie napisana i wojewoda ją uchylił. Niedawno rada gminy 

Bielsk Podlaski podjęła uchwałę zmieniającą jedynie uzasadnienie nazwy ulicy i zostało to 

przez wojewodę zaakceptowane. Radny uważa więc, że w tym przypadku nie powinno być 
obaw. 

 

Mecenas Leszek Dulęba potwierdził słowa Michała Nowaka i dodał, że ustawa nakazuje 

podjęcie radzie miasta uchwał w czasie do tego wyznaczonym który upływa 2 września br. 

Jeśli tego nie zrobi, wówczas wojewoda opolski może ją do tego wezwać. Po upływie terminu 

wojewoda nazwie ulice według własnego uznania, a to będzie sytuacja mało komfortowa. 

 

Zastępca prezydenta miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że w tej uchwale następuje zmiana 

uzasadnienia, zostało one zaakceptowane pozytywnie już w 2012 r. 

 

Radny Michał Nowak dodał, że sytuację związaną z dekomunizacją nazw ulic od lat śledzi na 

bieżąco. W 2012 r. Instytut Pamięci Narodowej sugerował zmiany nazw ulic, jednak nie było 

wtedy jeszcze uchwalonej ustawy dekomunizacyjnej. Jeśli chodzi o projekt uchwały w 

sprawie zmiany nazwy ulicy Wieczorka, już w 2012 r. tamtejsza rada osiedla negatywnie 

zaopiniowała zmianę. Radny uważa, że nie możemy tej opinii uwzględnić, bo stanowisko IPN 

odnośnie osoby Józefa Wieczorka jest jednoznaczne. Proponuje w to miejsce nazwę ulicy 

,,Pawła Cymsa”, patrioty, powstańca śląskiego, uczestnika bitwy o Kędzierzyn, gdyż 
wszystkie ulice naokoło są nazwane imieniem powstańców śląskich. W tym temacie 

konsultował się z prezesem Klubu Sportowego „Koziołek”, który kultywuje pamięć powstań 

śląskich. Nazwa „Górnośląska” bardzo mu się podoba, ale nie w tym miejscu.  

Radny Michał Nowak w sprawie nazwy ulicy Pionierów dodał, że są różne opinie w temacie 

zmiany nazwy tej ulicy. Radny Michał Nowak napisał do Instytutu Pamięci Narodowej, 

oddział we Wrocławiu w tym temacie. Otrzymał odpowiedź, że nazwy Przodowników Pracy, 

Leona Kruczkowskiego, Wincentego Pstrowskiego nie podpadają pod tę ustawę, lecz 

wojewoda opolski może mieć odmienne zdanie co do tych nazw. W piśmie zasugerowano, 

żeby w uchwale dot. ul. Pionierów uzasadnić, że nazwa dotyczy ,,osadników w Kędzierzynie 

po 1945 r.”. 

 

Wobec przedstawionych poglądów i przygotowanej opinii prawnej przez mecenasa Mikołaja 

Miścickiego, wywiązała się dyskusja pomiędzy radnym Michałem Nowakiem a mecenasem 

Leszkiem Dulębą w temacie przygotowanej opinii prawnej do jego inicjatywy 

uchwałodawczej. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz zapytała, czy musi być zawarty zapis o zawarcie 

przepisów uchylających (derogujących) obecne nazwy ulic. 
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Radny Michał Nowak uważa, że taki przepis musi być zawarty. 

 

Mecenas Leszek Dulęba wyjaśnił, że powinien być zawarty. 

 

Zastępca prezydenta miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że opinie rady osiedla są zawarte w 

projekcie uchwały.  

 

Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Planowania Przestrzennego, również poprosiła o zawarcie zapisu o dodanie przepisów 

derogujących. 

 

Radny Michał Nowak wyjaśnił, że dodanie przepisów derogujących poprzednie nazwy ulic w 

projektach uchwał, jest koniecznością wynikającą z zasad techniki prawodawczej oraz będzie 

argumentem przed wojewodą i przed sądem. Poprosił o poddanie pod głosowanie tylko jego 

projektu uchwały zawierający zmianę nazwy dla czterech ulic. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz zaproponowała wniosek odwrotny niż radny 

Michał Nowak. Proponuje, aby poddać pod głosowanie osobno każdy projekt uchwały 

przygotowany przez prezydenta miasta. 

 

Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz wyjaśniła, że wydział wystąpił do Instytutu Pamięci 

Narodowej, który wskazała, że należy zmienić cztery nazwy ulic. Wobec tego przez wydział 

zostały już przygotowane cztery projekty uchwał. Nie było potrzeby oraz wytycznych, aby 

wydział przygotował projekt uchwały w sprawie ul. Pionierów, lecz wydział może taki 

projekt uchwały przygotować. 
 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz uważa, że radny Michał Nowak niepotrzebnie 

zapytał Instytut Pamięci Narodowej o zmianę nazwy dot. ulicy Pionierów. Kiedy wojewoda 

opolski wystąpi z takim wnioskiem, wtedy wydział przygotuje projekt uchwały w sprawie 

zmiany nazwy ul. Pionierów. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie wniosek o poddanie pod 

głosowanie osobno każdej uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy, zgodnie z projektami 

przygotowanymi przez Prezydenta Miasta. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej stosunkiem głosów: 

4 głosy ,,za”, udzieliła poparcia wnioskowi przewodniczącej Komisji, co do procedowania 

każdego projektu uchwały osobno. 

,,za” byli Katarzyna Dysarz, Elżbieta Setnicka, Przemysław Pawlik, Andrzej Kopacki.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-

Koźlu na osiedlu Śródmieście.  
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Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

,,za" byli Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta 

Setnicka, Przemysław Pawlik. 

 

Ad 10. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów (projekt uchwały stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie. Poinformowała, że 

radni otrzymali projekt uchwały wraz z pełnym uzasadnieniem. Dodała, że rada osiedla jest 

negatywnie nastawiona do obu przedstawionych nazwy (Górnośląska, Pawła Cymsa). 

 

Radny Michał Nowak złożył wniosek ustny: 

1. nadanie § 1 projektu brzmienia ,,ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu 

Piastów nadaje się nazwę Pawła Cymsa”, 

2. dodanie przepisów derogujących. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie projekt wraz z 

wnioskiem. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta 

Setnicka, Przemysław Pawlik.  

 

Ad 11. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice (projekt uchwały stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie. 

 

Radny Michał Nowak złożył wniosek ustny o dodanie do projektu uchwały przepisów 

derogujących. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta 

Setnicka, Przemysław Pawlik.  

 

Ad 12. 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód (projekt uchwały stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie. 

 

Radny Michał Nowak złożył wniosek ustny: 

1. nadanie § 1 projektu brzmienia ,,ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu 

Zachód nadaje się nazwę Koszarowa”, 

2. dodanie przepisów derogujących. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie projekt wraz z 

wnioskiem. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta 

Setnicka, Przemysław Pawlik.  

 

Ad 13. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowych nazwy ulic,  

inicjatywa uchwałodawcza radnego Michała Nowaka. 

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz, wobec zaopiniowania projektów uchwał zgodnie 

z pkt. VII–X porządku obrad, złożyła ustny wniosek w sprawie odstąpienia od głosowania 

projektu uchwały w sprawie nadania nowych nazw ulic, stanowiącego inicjatywę 
uchwałodawczą  radnego Michała Nowaka.  

  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) 

poparła wniosek. Komisja odstąpiła od opiniowania projekt uchwały w sprawie nadania 

nowych nazwy ulic, stanowiącego inicjatywę uchwałodawczą radnego Michała Nowaka. 

 

Ad 14. 

Sprawy bieżące. 

 

1. Radny Michał Nowak złożył wniosek pisemny w sprawie: 

,,wnioskuję o przygotowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ul. Pionierów – 

tak, aby spełniał sugestię zawartą w piśmie dyr. oddziału IPN we Wrocławiu, czyli zawierała 

stosowne uzasadnienie nazwy ulicy jako pionierów – osadników w Kędzierzynie po 1945 r.”. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

udzieliła poparcia wnioskowi.  

 

2. Radny Andrzej Kopacki złożył wniosek pisemny w sprawie: 
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,,stosowania precyzyjnego nazewnictwa w kontekście obozów pracy oraz obozów 

koncentracyjnych, które w latach 1940-45 XX wieku funkcjonowały na terenie naszego 

miasta. W przypadku nazewnictwa tych obozów (na tablicach informacyjnych w publikacjach 

i na ulotkach) należy stosować określenie niemieckie nazistowskie obozy.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 

udzieliła poparcia wnioskowi. 

 

3. Przewodnicząca Katarzyna Dysarz ogłosiła przerwę w obradach komisji  

do dnia 31 sierpnia 2017 r. (posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

odbędzie się w przerwie obrad Sesji Rady Miasta).   

  

po przerwie 

 

II część posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta  

Kędzierzyn-Koźle odbyła się w dniu 31 sierpnia 2017 r. w przerwie obrad Sesji Rady Miasta 

od godz. 16.25 do godz. 16.40 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz dokonała otwarcia posiedzenia (godz. 16.25), 

stwierdzenia prawomocności obrad, powitała członków komisji oraz gości.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum  

oraz że obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej  

6 radnych. (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 

 

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wojciech Jagiełło – II zastępca prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych; 

2. Leszek Dulęba – radca prawny. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz przedstawiła proponowany porządek II części 

obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście. 

4. Sprawy bieżące.  

a) Kontynuacja tematu: 

informacja dotycząca aktualnej sytuacji dot. proponowanej treści upamiętniającej postać 

Teresy Haremzy. 

5. Zakończenie obrad. 
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Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie przedstawiony porządek 

obrad. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie (6 głosów ,,za”) przyjęła do 

realizacji porządek obrad.   

 

Ad 3. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów zlokalizowanej  

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że zgodnie z wnioskiem komisji 

został przygotowany projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście. Przewodnicząca poddała 

projekt pod głosowanie. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

,,za” byli radni: Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, 

Michał Nowak, Elżbieta Setnicka. 

 

Ad 4. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

1. Kontynuacja tematu: informacja dotycząca aktualnej sytuacji dot. proponowanej treści 

upamiętniającej postać Teresy Haremzy; 

 

Radny Michał Nowak poinformował, że rodzina zmarłej artystki, prosi o dopisanie 

informacji, że artystka koncertowała również z Czesławem Niemenem (w załączeniu treść 
tablicy informacyjnej).  

 
Treść do zamieszczenia na tablicy: 

Teresa Haremza 

z domu Iwaniszewska / wcześniej znana pod panieńskim nazwiskiem Iwaniszewska 

ur. 5 X 1952 r. w Koźlu 

zm. 6 IV 1996 r. w Sydney 

Piosenkarka, związana głównie z nurtem poezji śpiewanej, później także muzyki rozrywkowej. 

Zadebiutowała na scenie w 1970 r. Brała udział w największych polskich festiwalach 

piosenki. Współpracowała m.in. z Markiem Grechutą, Sewerynem Krajewskim 

i Czesławem Niemenem. W 1982 r. wyemigrowała do Australii. 

 

2. Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie wycofania wniosku o dodanie 

przepisów derogacyjnych do uchwał w sprawie zmian ulic. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) udzieliła poparcia ww. wnioskowi. 

,,za” byli radni: Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, 

Michał Nowak, Elżbieta Setnicka. 

 

3. Kolejny termin komisji został ustalony na 20 września 2017 r. o godz. 16.00. 

 

Ad 5. 
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Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz podziękowała wszystkim za uczestnictwo  

w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej po czym o godz. 17.05 

zamknęła posiedzenie komisji. 
 

Protokołowała Anna Dworaczek 

 

 

 

                 

         Przewodnicząca Komisji 

   

              Katarzyna Dysarz 


